

Title (en)

Method for the manufacture of press knives for sheet material resembling cardboard.

Title (de)

Verfahren zur Herstellung von Linien-Schneidmessern für kartonartiges Flächenmaterial.

Title (fr)

Procédé pour la fabrication d'un outil de découpage pour les matériaux plats en carton ou similaire.

Publication

EP 0319510 A2 19890607 (DE)

Application

EP 88890291 A 19881122

Priority

AT 313287 A 19871130

Abstract (en)

A method for the manufacture of press knives for sheet material resembling cardboard, in particular for foodstuffs packaging or the like, consisting of a strip-shaped supporting part with a mechanically produced cutting surface and a coating applied thereto in order to prevent accumulation of cutting dust and adhesion of foodstuffs. In this case, the aim is to improve the service life and furthermore also to use recycling material. This is achieved by applying molybdenum bisulphide at room temperature to the cutting region and subsequently burning it in within the range from 120 DEG to 150 DEG C for 20 to 40, preferably 30, minutes.

Abstract (de)

Die Erfindung betrifft ein Verfahren zur Herstellung von Linien-Schneidmessern für kartonartiges Flächenmaterial, insbesondere für Lebensmittelverpackungen oder dgl., bestehend aus einem bandförmigen Trägerteil mit einer mechanisch erstellten Schneidfläche und einer daran aufgebrachten Beschichtung zur Vermeidung von Schnittstaubanfall und Haftung von Lebensmitteln. Hierbei wird angestrebt, eine Verbesserung der Standzeit zu erreichen und darüberhinaus auch Recyclingmaterial zu verwenden. Erreicht wird dies dadurch, daß auf den Schneidenbereich bei Raumtemperatur Molybdän-Bisulfid aufgetragen und hernach im Bereich von 120° bis 150° C 20 bis 40 Minuten, vorzugsweise 30 Minuten, eingebrannt wird.

IPC 1-7

B21D 37/20; B23P 15/28; B26F 1/44

IPC 8 full level

B23P 15/28 (2006.01); **B26B 9/00** (2006.01); **B26F 1/44** (2006.01); **C23C 4/04** (2006.01); **C23C 4/18** (2006.01); **C23C 24/08** (2006.01)

CPC (source: EP)

B26F 1/44 (2013.01); **C23C 4/04** (2013.01); **C23C 4/18** (2013.01); **C23C 24/08** (2013.01); **B26F 1/40** (2013.01); **B26F 2001/4436** (2013.01)

Cited by

CN103433972A

Designated contracting state (EPC)

DE GB SE

DOCDB simple family (publication)

EP 0319510 A2 19890607; EP 0319510 A3 19901219; EP 0319510 B1 19940309; AT 393643 B 19911125; AT A313287 A 19910515;
DE 3888311 D1 19940414; JP H01232988 A 19890918

DOCDB simple family (application)

EP 88890291 A 19881122; AT 313287 A 19871130; DE 3888311 T 19881122; JP 29636688 A 19881125